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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Minden gyermek sorsa számít? " 

Tisztelt Miniszter úr!

Egyre kritikusabb a gyermekek mentális állapota, a tanulási nehézséggel, magatartászavarral küzdő 
gyermekek száma folyamatosan növekszik. Az elmúlt évben és az idei év első felében is több 24 év 
alatti fiatal és gyerek kísérelt meg, illetve követett el öngyilkosságot. Ugyanakkor az akut 
krízishelyzetben lévő gyermekek ellátása jelenleg nem megoldott, ma Magyarországon összesen 
60-70 gyermekpszichiáter dolgozik – derült ki egy 2011-es ombudsmani vizsgálatból. Azóta a 
helyzet nem sokat változott, inkább romlott!

A gyerekek sokféle pszichés problémával küzdhetnek. Tíz éves kor alatt főleg magatartászavar, 
autizmus-gyanú és szorongás miatt kezelik őket, az idősebbeknél pedig előfordul a depresszió, a 
mániás zavar, a kényszerbetegség és a skizofrénia is. Ezek kezdetben tanulási nehézségeket 
okozhatnak, de később drogfüggőséghez, alkoholizmushoz is vezethetnek.

A kérdés, hogy értéknek tartják-e Magyarországon a jövő nemzedékét, és hogy megértik-e, miért 
kell elkötelezettnek lenni a gyerekek ügye iránt. Ők lesznek azok, akiknek a jövőben termelniük, 
adózniuk kellene, ezért a mostaninál sokkal többet kellene költeni mindenre, ami velük kapcsolatos.
De nem csak ezért. A lelki egészségük a mentális állapotuk sem mellékes szempont, hogyan élik 
meg gyermekként a kríziseket és kapnak e segítséget azok feldolgozásához?

Amit már korábban is tudtunk:

- Összesen 403,75* pszichiáter dolgozik ma Magyarországon az Állami Egészségügyi Ellátó 
Központ (ÁEEK) által fenntartott intézményekben. (*részmunkaidőben dolgozók is)

- A gyermek- és ifjúságpszichiátrián még ennél is rosszabb a helyzet, 45,25 főállású szakorvos 
foglalkozik velük országszerte.



- Klinikai szakpszichológusból van 251 fő.

- Pszichiátriai (szak)ápolóból pedig 1180.

Összességében már az, hogy ilyen kevés szakember van az állami egészségügyi intézményekben, 
aki pszichiátriai betegekkel foglalkozik, önmagában szörnyen aggasztó.Csak hogy érezzük ennek a 
súlyát: hazánkban átlagosan 17.000 felnőttre jut jelenleg egy pszichiáter.

Hatmilliárd forint keretösszegben fejlesztik a gyermek- és ifjúságpszichiátriai addiktológiai és 
mentálhigiénés ellátórendszert; a program megvalósításához szükséges forrásokat a Széchenyi 2020
program biztosítja - közölte az Állami Egészségügyi Ellátó Központ (ÁEEK) 2018 október 9-én az 
MTI-vel.

Tisztelt Miniszter Úr!

Addig mi lesz? Mire lesz elég a hatmilliárd, amikor egy kisebbfajta stadiont sem lehetne építeni 
belőle? Kinek a felelőssége a 18 év alatti kiskorúak mentális egészségét szem előtt tartani és 
hatékonyan beavatkozni országos szinten a lélekgondozás terén, olyan szakmai színvonalon, ami 
egy Európai Uniós országtól elvárható?

Köszönöm válaszát!

Tisztelettel:

Rig Lajos
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